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Aanleiding 
De Algemene Rekenkamer (AR) rapporteert sinds 2018 over het vastgoedbeheer van Defensie en 

heeft dit in haar verantwoordingsonderzoeken 2020 en 2021 beoordeeld met een ernstige 

onvolkomenheid. Naar aanleiding van de moties Sneller en Stoffer rapporteert Defensie halfjaarlijks 

aan de Kamer over de voortgang van de acties met betrekking tot de door de AR geconstateerde 

tekortkomingen en gedane aanbevelingen. Op 18 mei jl. is de eerste halfjaarlijkse rapportage naar 

de Kamer gestuurd. Doordat het een halfjaarlijkse rapportage betreft en het op orde krijgen van (de 

omvang en het beheer van) het Defensievastgoed een langdurige en complexe opgave is, is er voor 

wat betreft sommige acties een overlap met de Kamerbrief van 18 mei jl. In de kamerbrief is de 

structuur van de vorige rapportage aangehouden. Met Prinsjesdag wordt de tweede halfjaarlijkse 

rapportage aan de Kamer gestuurd.  

De Bestuursraad wordt meerdere malen per jaar overkoepelend over de acties met betrekking tot 

alle (ernstige) onvolkomenheden geïnformeerd.  

Geadviseerd besluit 
U wordt geadviseerd in te stemmen met de Kamerbrief ‘Halfjaarlijkse rapportage stand van zaken 

Ernstige Onvolkomenheid Defensievastgoed’ waarmee de Tweede Kamer op de hoogte wordt 

gebracht over de aanpak van de ernstige onvolkomenheid en de acties naar aanleiding van de 

aanbevelingen van de AR.  

Kernpunten 
Het Strategisch Vastgoedplan 2022 (SVP 2022) geeft invulling aan een deel van de aanbevelingen 

van de AR. Het SVP 2022 wordt binnenkort naar de Kamer gestuurd. Daarnaast worden de 

verbeteringen en acties op het gebied van vastgoedbeheer in een werkgroep gecoördineerd en 

uitgewerkt. Een update van de acties wordt in de kamerbrief gegeven. Tot slot worden de 

verbeteracties op het gebied van het verbeteren van het brandveilig gebruik beschreven.  

De aanbeveling met betrekking tot de aansturing van het vastgoedbeheer komt niet meer terug in 

een volgende rapportage omdat de AR dit niet meer als aanbeveling in het 

Verantwoordingsonderzoek 2021 heeft opgenomen. Wel wordt er intern aan gewerkt. In de eerste 

rapportage van 21 september 2021 (Kamerstuk 34 919, nr. 83) was bij de aanbeveling met 

betrekking tot het ‘Aansturing vastgoedbeheer’ een kwalitatief onderzoek aangekondigd door een 

onafhankelijke partij om te bezien in hoeverre de acties leiden tot concrete verbeteringen. In de 

vorige rapportage van 18 mei jl. (Kamerstuk 34 919, nr. 91) is beschreven dat het onderzoek 

afhankelijk is van de implementatie van het SVP 2022. Op dit moment wordt bekeken of het 

mogelijk is de huidige situatie door een onafhankelijke partij meetbaar te maken.  

Toelichting 
Financiële overwegingen 

Aan de brief zijn geen financiële consequenties verbonden. Het SVP 2022 zal nader ingaan op de 

middelen die nodig zijn voor de transformatie van de vastgoedportefeuille.  
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Juridische overwegingen 

Aan de brief zijn geen juridische consequenties verbonden. 

Communicatie 

DCo voorziet geen communicatief risico. Een passieve lijn van woordvoering wordt opgesteld voor 

eventuele vragen. 

 

Informatie vallend onder ‘belang van de Staat’ 
Geen 
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